
ASUNTOPOLIITTISEN KEHITTÄMISOHJELMAN VALMISTELU

TYÖRYHMÄN 4. KOKOUS

Aika: Tiistaina 17.3. 2020 klo 13.30-15.30

Paikka: Ympäristöministeriö, Aleksanterinkatu 7, nh. Norppa/Skype

Osallistujat: Hannele Pokka (pj.) kansliapäällikkö, YM
Tommi Laanti, asuntoneuvos, YM
Jyrki Jauhiainen, lainsäädäntöneuvos, OM
Eveliina Pöyhönen, sosiaalineuvos, STM
Olli Voutilainen, TEM
Hannu Rossilahti, ylijohtaja, ARA
Sanna Pälsi, apulaisjohtaja, Valtiokonttori

Sihteerit:
Liisa Meritähti, hallitussihteeri, YM
Mikko Friipyöli, erityisasiantuntija, YM
Armi Liinamaa, neuvotteleva virkamies, VM
Jarmo Lindén, johtaja, ARA

1. Kokouksen avaus ja asialistan hyväksyminen

2. Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen

3. Yhteistyöohjelma asunnottomuuden puolittamiseksi ja poistamiseksi

Erityisasiantuntija Tuula Tiainen ympäristöministeriöstä esitteli yhteistyöohjelmaa asunnottomuuden
puolittamiseksi ja tavoitetta asunnottomuuden poistamiseksi. Työryhmä keskusteli
asunnottomuusongelmaa koskevista asioista.

4. Erityisryhmien asumisen tukeminen ja ikääntyneiden asumisen toimenpideohjelma

Asuntoneuvos Raija Hynynen ympäristöministeriöstä esitteli erityisryhmien asumisen tukemista ja
ikääntyneiden asumisen toimenpideohjelmaa. Työryhmä totesi että ikääntyneiden kysymys on erittäin
tärkeä ikääntyneiden määrän kasvaessa. Pohjalle tarvitaan tilannekuva joka linkitetään ohjelmaan. STM
lupasi tuottaa oman osuuteensa tilannekuvaan ja esityksestä saadaan aineistoa kehittämisohjelmaan.

5. Asumistukeen ja toimeentulotukeen liittyvät kysymykset siirtyivät seuraavaan kokoukseen

6. Sidosryhmäkuulemisessa ja seurantaryhmän kokouksessa esille nousseet asiat

Puheenjohtaja totesi seurantaryhmän olevan aktiivinen ja ensimmäisessä kokouksessa korostettiin
asuntopolitiikan kokonaisuutta. Myös kuntien vahvaa roolia ja merkitystä haluttiin nostaa ohjelmassa.
Seurantaryhmässä toivottiin kuntaliiton kutsumista mukaan asiantuntijaksi työryhmän toimintaan.
Seurantaryhmän kokouksia lisätään mahdollisuuksien mukaan.



7. Keskustelu kehittämisohjelman visiosta ja asuntomarkkinoiden ja –politiikan tavoitteista

Työryhmä keskusteli sihteeristön laatimasta visiosta ja tavoitteista. Todettiin niiden olevan hyvä alku, mutta
pohjalle tarvitaan tilannekuva. Työryhmä päätti, että tavoitteiden ja vision lisäksi laaditaan tilannekuva jota
sihteeristö alkaa valmistella. Tilannekuvassa tarkastellaan koko asuntomarkkinoita tuetun tuotannon
ohella. Työryhmän jäsenet lupasivat lähettää omia näkökulmia tilannekuvan pohjaksi.

8. Muut asiat

Ylijohtaja Rossilahti esitteli asuntomarkkinat 2020-seminaarin esityksen pohjalta laajan koko taloutta ja
asuntomarkkinoita käsittelevän esityksen.

Puheenjohtaja esitteli ja työryhmä päätti kutsua kuntaliiton edustajan asiantuntijäseneksi työryhmään.

9. Kokouksen päättäminen


